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Z A P I S N I K 
7. sjednice Povjerenstva za vanjsku trgovinu i carine 

Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH, 
održane 12. lipnja 2007. godine 

  
             Sjednica je započela u 17 sati. 

 
Sjednicom je predsjedala Snježana Rajilić, predsjedateljica Povjerenstva. 
Sjednici su bili nazočni članovi Povjerenstva: Jerko Ivanković Lijanović, Mehmed 

Suljkanović, Ekrem Ajanović, Jozo Križanović, Šemsudin Mehmedović, Slavko Jovičić, 
Salko Sokolović i Hadži Jovan Mitrović.  

Sjednici su također bili nazočni: pomoćnici ministra vanjske trgovine i 
ekonomskih odnosa BiH Sabrija Šerifović i Hajrudin Podbičanin,  direktor Sektora za 
makroekonomski sustav Vanjskotrgovinske komore BiH Momir Tošić i tajnica 
Povjerenstva Emira Češljar.  

 
  Za sjednicu Povjerenstva, s dopunjenom točkom 2, predložen je i jednoglasno  

usvojen sljedeći 
 

D N E V N I   R E D 
 

1. Davanje mišljenja Povjerenstva Zastupničkom domu na Sporazum o izmjeni i 
pristupanju Srednjoeuropskom sporazumu o slobodnoj tgovini (CEFTA 
2006.), 

2. Ponovno razmatranje i utvrđivanje konačnog prijedloga zakona o izmjenama i 
dopunama: Zakona o trošarinama u Bosni i Hercegovini,  Zakona o carinskoj 
tarifi Bosne i Hercegovine i Zakona o carinskoj politici Bosne i Hercegovine,  

3. Tekuća pitanja. 
 
 

Ad.-1. 
Sabrija Šerifović istaknuo je kako je nakon osnivanja Pakta stabilnosti za 
Jugoistočnu Europu počela provedba Pakta II, s ciljem jačanja trgovinskih 
odnosa, te je 27.7.2001.  usvojen Memorandum o razumijevanju o potpisivanju 
bilateralnih ugovora o slobodnoj trgovini s 31 zemljom u regiji. U 2005. godini 
počeli su pregovori na temelju odredaba Zakona o postupku zaključenja i 
provođenja međunarodnih ugovora („Službeni glasnik BiH“, broj 29/00).  
Od osam zemalja, Bosna i Hercegovina i Republika Srbija jedine do sada nisu 
ratificirale CEFTA-u, jer su predlagale zaključke o usvajanju aneksa na 



Sporazum, te je dogovoreno dodavanje članka 23. bis, čiji je cilj izjednjačavanje 
uvjeta u regiji u pogledu trgovine.  
Prvi put zemlje regije dobivaju dijagnonalne akumulacije, tj. mogu uzimati 
dijelove materijala za proizvodnju roba iz drugih zemalja i prezentirati ih kao svoj 
proizvod. Sporazum o stabilizaciji i pridruživanju sadrži posebno poglavlje -  
Regionalna suradnja -  koje predviđa primjenu i ratificiranje CEFTA-e. 
Ne mogu se  poduzimati nikakve pravne radnje dok CEFTA ne stupi na snagu. 
 
Hajrudin Podbičanin rekao je da stavak 1. članka 23. CEFTA-e daje mogućnost 
uvođenja zaštitnih mjera. Mišljenja je da Vijeću ministara BiH treba predložiti 
usvajanje zaključka o održavanju kontinuiteta odluka što su na snazi. 
 
Momir Tošić iz Vanjskotrgovinske komore BiH istaknuo je  da VTKBIH podržava 
što brže ratificiranje Sporazuma. 
 
       U raspravi su sudjelovali: Jerko Ivanković Lijanović, Slavko Jovičić, 
Šemsudin Mehmedović, Jozo Križanović, Mehmed Suljkanović, Ekrem Ajanović, 
Hadži Jovan Mitrović i Salko Sokolović. 
      Jerko Ivanković Lijanović smatra da iz dijela Sporazuma koji se odnosi na 
poljoprivredu treba izvući maksimum. Upitao je - što dobivamo člankom 23.bis? 
Po osnovi dosadašnjih ugovora o slobodnoj trgovini, Bosna i Hercegovina ima 
ekonomske štete, a odluke koje je donijelo  Vijeće ministara BiH na temelju tih 
ugovora prestaju važiti ratifikacijom CEFTA-e. Pročitao je članak 23. bis CEFTA-
e i postavio pitanje - što Bosna i Hercegovina dobiva ovim člankom? Glede toga, 
predložio je Povjerenstvu usvajanje zaključka, čiji je tekst nazočnima podijeljen 
na sjednici. 
        Slavko Jovičić sugerirao je odgodu ratifikacije CEFTA-e za kraće vrijeme,  
uvažavajući mišljenje udruga poljoprivrednih asocijacija, do realizacije zaključaka  
Povjerenstva. 
      Šemsudin Mehmedović smatra potrebnim uvesti poticajne mjere za domaću 
proizvodnju, otkloniti barijere koje imaju proizvođači i imati jamstva da će se bh. 
roba izvoziti. 
      Jozo Križanović nema rezerve glede ratificiranja CEFTA-e  i mišljenja je da  
Povjerenstvo treba slijediti usvojene zaključke i rabiti odredbe članka 23. 
Sporazuma. Stupanjem na snagu CEFTA-e prestaju važiti ugovori o slobodnoj 
trgovini s Republikom Hrvatskom i Republikom Srbijom. Lijek je u provođenju  
prijedloga mjera za povećanje izvoza i certifikaciji. 
       Mehmed Suljkanović rekao je da BiH, u svojstvu sporazumne strane, treba 
nadvladati negativna iskustva iz proteklih godina i podržava zaključak koji je 
predložio Jerko Ivanković Lijanović. Potrebno je koristiti sva rješenja za osnivanje 
Ministarstva poljoprivrede BiH. 
      Ekrem Ajanović mišljenja  je da rješenja o kojima se već govorilo ne donose 
nikakve rezultate. Jedini način je podržati ideju poljoprivrednih proizvođača o 
osnivanju Ministarstva poljoprivrede BiH. Potrebne su mjere i odluke Vijeća 
ministara BiH za poticaj domaće proizvodnje koje bi se primjenjivale istovremeno 
sa stupanjem na snagu CEFTA-e. 
     Hadži Jovan Mitrović  konstatirao je da nema člana Povjerenstva koji je 
protiv davanja mišljenja Zastupničkom domu za ratifikaciju CEFTA-e. Pridružuje 
se prijedlogu prethodnika za preformulaciju zaključka Jerka Ivankovića Lijanovića 
 i smatra kako nema pravne zapreke da Povjerenstvo ponovno usvoji zaključak. 
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      Salko Sokolović podržao je  prijedloge  Ekrema Ajanovića i rekao kako 
nema smetnji za donošenje mjera i odluka Vijeća ministara BiH u prijelaznom 
razdoblju za poticaj domaće proizvodnje. 
 
       Povjerenstvo je jednoglasno, s obrazloženjem, usvojilo sljedeći                     
z a k l j u č a k: 

                                 
     1.   Obvezuje se Vijeće ministara BiH  da, sukladno  članku  23. bis Sporazuma o 

izmjeni i pristupanju Srednjoeuropskom sporazumu o slobodnoj trgovini, donese 
odluke koje će stupiti na snagu danom primjene Sporazuma, kojima će se 
naplaćivati MFN carine iz carinske tarife BiH,  tj. ista visina carine kao na robu 
podrijetlom iz EU - tarifne oznake 02,04,16 - na robu podrijetlom iz Republike 
Hrvatske i Republike Srbije, kako bi Povjerenstvo za vanjsku  trgovinu i carine 
dalo mišljenje  Zastupničkom domu  za ratificiranje Sporazuma. 

           2.    Povjerenstvo predlaže Vijeću  ministara BiH  da razmotri mogućnost  donošenja  
                  odluka  iz drugih područja za koje utvrdi da su nužne.  
           3.    Obvezuje se Vijeće ministara BiH  da Povjerenstvu dostavi odgovor do 30. lipnja  
                  2007. godine. 

              O b r a z l o ž e nj e 
  Uzimajući u obzir kako, na temelju čl. 10. i 13. Ugovora o slobodnoj trgovini s 
Republikom  Hrvatskom i Republikom Srbijom, postoji odluka Vijeća ministara 
BiH o naplati MFN carine u iznosu od 40 % od MFN carine iz carinske tarife koja 
prestaje stupanjem na snagu Sporazuma CEFTA, te da ta odluka nije imala 
dovoljno učinaka u smanjenju deficita na tarife iz tarifnih oznaka 02,04,16 - što je 
razvidno iz analiza koje su u privitku - potrebno je, na temelju članka 23. bis 
Sporazuma o izmjeni i pristupanju Srednjoeuropskom sporazumu o slobodnoj 
trgovini, donijeti odluku o naplati carine iz carinske tarife, kako bi se zaustavio  i 
počeo smanjivati deficit kod ovih poljoprivrednih proizvoda.  
 
Dogovoreno je Zaključak uputiti predsjedatelju Vijeća ministara BiH, Ministarstvu 
vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH i Vanjskotrgovinskoj komori BiH. 

 
Ad.-2.  

Ponovno razmatranje i utvrđivanje konačnog prijedloga zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o trošarinama u Bosni i Hercegovini,  
Zakona o carinskoj tarifi Bosne i Hercegovine i Zakona o carinskoj politici 
Bosne i Hercegovine 
 
        Predsjedateljica Povjerenstva Snježana Rajilić informirala je o razgovoru 
koji je, u ime Povjerenstva,  obavila s predsjedateljem Vijeća ministara BiH  i 
ministrom  vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH u vezi s navedenim 
zakonima. Dosadašnja praksa je  da  Vijeće ministara BiH osniva radne skupine 
za izradbu prijedloga teksta zakona ili izmjena i dopuna zakona, te angažira 
resorna ministarstva za izradbu teksta prijedloga zakona, uz koordinaciju 
UNOBiH i Ministarstva financija i trezora BiH. 

                     U raspravi su sudjelovali: Šemsudin Mehmedović, Slavko Jovičić, Snježana 
           Rajilić, Mehmed Suljkanović i Jozo Križanović. 

          Zaključeno je kako su prijedlozi izmjena i dopuna zakona sačinjeni na 
temelju usvojenog zaključka s Okruglog stola, održanog 13. ožujka 2007. godine;  
nacrti zakona razmatrani su na 4. sjednici Povjerenstva, održanoj 11. travnja 2007,  
kada su dostavljeni i članovima Povjerenstva te je bilo dostatno vremena  i 
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aktivnosti za dostavu primjedaba i poduzimanje određenih aktivnosti. Upravni 
odbor UNOBiH dostavio je mišljenje o financijskim učincima  za Prijedlog zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o carinskj  tarifi  BiH (12.6.2007.) i  za Prijedlog  
zakona o izmjenama i dopunama Zakona o carinskoj politici BiH (29.6.2007.), dok 
će naknadno dostaviti analizu financijskih učinaka za Prijedlog zakona o  
izmjenama i dopunama  Zakona o trošarinama u BiH, s obzirom na opsežnost  
posla. 
 
       Povjerenstvo je jednoglasno z a k lj u č i l o da Radna skupina, koju čine: 
Snježana Rajilić, Jerko Ivanković Lijanović, Šemsudin Mehmedović i Ekrem 
Ajanović, 19. lipnja 2007. godine u Jelahu utvrdi konačne tekstove izmjena i 
dopuna navedenih zakona, koji će biti dostavljeni predsjedatelju Zastupničkog 
doma Paralamentarne skupštine BiH, u redovitu proceduru.  
 
Ad.-3. 
       Tekuća pitanja 
 

               Jednoglasno je zaključeno materijale koje su Povjerenstvu uputili:  
         1. Mesna industrija „Farmer“  iz Širokog Brijega, od 24.5.2007. godine; 

   2. Udruženje proizvođača i prerađivača mesa u BiH , od 1.6. 2007. godine;  
   3. dopis Ministarstva vanjske  trgovine i ekonomskih odnosa BiH – Ured za 
       veterinarstvo BiH,  od 4.6.2007. godine,  
dostaviti u proceduru Radnoj skupini za poljoprivredu, osnovanoj na temelju  
zaključka sa 4. sjednice Povjerenstva.  

 
            Sjednica je okončana u 20 sati. 
 
 
 
     Tajnica Povjerenstva                                                       Predsjedateljica Povjerenstva 
         Emira Češljar                                                                        Snježana Rajilić 
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